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EDITORIAL

ls municipis de Castellar del Vallès i Lahiguera 

van formalitzar fa uns quants dies una relació 

que ve de lluny. Les dues poblacions tenen un 

lligam molt estret des que a partir de finals 

dels anys 40, moltes persones procedents 

d’aquesta població de la província de Jaén 

van escollir la nostra vila per viure-hi.

De fet, la història de Castellar del Vallès no seria la ma-

teixa sense l’enorme aportació de les famílies castellarenques 

que tenen el seu origen a Lahiguera. Pràcticament tothom en 

aquest poble, qui més qui menys, té un familiar, un amic o un 

conegut nascut a Lahiguera.

És per això que l’agermanament entre els dos municipis ha 

oficialitzat un agermanament que a la pràctica ja existeix des de 

fa molts anys. Les relacions ciutadanes, per motius obvis de rela-

ció familiar i d’amistat, hi han estat des de sempre. Les anades i 

vingudes del “pueblo” han estat constants.

Molt més que
un agermanament

Les relacions institucionals també hi 

són des de fa molts anys. Des d’alguns 

viatges realitzats en l’època de l’alcalde 

Miquel Pont a Lahiguera, fins als actes 

que l’any 1998 es van organitzar a la 

nostra vila amb motiu de l’actuació de 

l’agrupació musical Ortega y Cortés.

L’agermanament ha permès fer un re-

coneixement a totes les famílies que van 

arribar a Castellar procedents de Lahiguera 

i, alhora estrènyer encara més els lligams 

entre les dues poblacions. Bona prova d’ai-

xò és la càrrega emotiva que van tenir tots 

els actes que es van fer el cap de setmana 

del 27 i 28 de maig a Lahiguera. Això fa que 

estiguem parlant d’un agermanament molt 

especial i ple de sentit.
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L’abraçada entre
municipis germansTEMA DEL MES

Els municipis de Castellar del Vallès i Lahiguera van estrènyer els seus llaços 

d’amistat i germanor amb una gran festa participativa, emocionant i plena d’ac-

tivitats que es va realitzar a la població andalusa els passats 27 i 28 de maig. Els 

actes del cap de setmana van estat presidits pels alcaldes de les dues poblacions, 

Montse Gatell i Floren Morales, i pel delegat de la Junta de Andalusia a Jaén, 

Francisco Reyes. A més, hi van participar també tots els ciutadans i entitats del 

municipi andalús i una comitiva castellarenca formada per 200 persones, entre 

representants d’entitats, familiars i autoritats. L’acte més multitudinari de l’ager-

manament va ser el dinar a base de paella, que va tenir lloc dissabte. Cercaviles, 

actuacions de les entitats, i un sopar amb botifarra blanca i negra i cava català 

van ser alguns dels actes programats. La projecció d’un vídeo amb la veu i imatges 

de persones que van emigrar des de Lahiguera cap a Castellar durant els anys 

cinquanta i seixanta a la recerca d’una millor situació econòmica va ser el punt 

més emotiu de l’agermanament.

3

4

1



cv
 1

63

�

TEMA DEL MES

Vista general del poble de Lahiguera.

Església de Sant Esteve.

Actuació del grup romero “Compás Romero”.

Ball de plaça.

Ball de bastons.

“Charanga Que guasa”.

Majorettes de Castellar.

Banda de música Ortega y Cortés de Lahiguera.
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TEMA DEL MES

La relació entre els dos municipis germans 

arrenca de finals dels anys quaranta del 

segle passat quan nombroses famílies del 

poble andalús van emigrar cap a Castellar 

a la recerca de millors perspectives econò-

miques. Els higuereños van ser testimonis 

d’un viatge d’anada i d’una terra que els 

va acollir.

A 1 de gener de 2006, Castellar comptava 

amb tres-centes quaranta-dues persones 

originàries d’Higuera de Arjona —actual-

ment el poble es diu Lahiguera. Això vol 

dir que en aquells moments els nascuts 

a la població de Jaén eren un 2,2% de la 

població del municipi. Es podria dir que 

hi va haver dues fornades migratòries. A 

la primera, entre els anys quaranta i cin-

quanta, moltes persones van marxar del 

seu poble natal moguts per la necessitat de sobreviure mentre 

que a la segona, cap als anys seixanta, buscaven la millora de 

les perspectives de vida en general, especialment les laborals. 

El 19 de maig de 1948 arribava a Castellar Manuela Martínez, 

que aleshores tenia set anys, amb la seva mare, tres germanes, 

una tieta i una amiga de la família, també amb quatre fills. “El 

meu pare ja feia algun temps que era a Castellar i vam decidir 

reunir-nos tots aquí”, explica Martínez. De fet, es tracta d’una 

de les primeres famílies que va arribar a Castellar. El viatge de 

Lahiguera a Castellar va durar quatre dies. Manuela, les seves 

germanes i la seva mare van fer a peu els 11 quilòmetres que hi 

ha entre Lahiguera i Andújar, on van agafar el tren en direcció a 

Madrid per després fer un canvi de tren fins a Barcelona. Tot i 

que van ser uns temps difícils, “la gent s’abocava a Castellar i 

ens van acollir de seguida”, recorda Martínez. 

Paquita Cledera recorda el començament de la seva estada a 

Castellar com a especialment dur i “només volíem recaptar els 

diners per marxar en tren”. Cledera va arribar a Castellar amb 16 

1 2 3
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TEMA DEL MES

anys amb la seva mare i dues germanes més. “De seguida, 

vaig començar a treballar de minyona”, explica Cledera, 

que situa l’habitatge com un dels primers problemes amb 

què es va trobar la seva família a l’arribar a Castellar. La 

família primer va anar de lloguer a una casa de Sant Feliu 

del Racó, després va passar per Can Batllori —una mena de 

casa d’acollida d’aleshores— per acabar amb una casa feta 

per als treballadors de l’empresa tèxtil Tolrà.

A Castellar amb una segona emigració

Després de la primera fornada d’emigració provinent de 

Lahiguera, n’hi va haver una altra més tardana, cap als anys 

seixanta i setanta. La majoria d’aquests nouvinguts ja tenien 

alguns parents i coneguts que residien a Castellar. Tal és el 

cas de Patricio Mercado, que va arribar a Castellar el 1978 

després d’estar gairebé nou anys a Alemanya. “Me’n vaig 

anar a Alemanya amb un contracte i al marxar al 1978, vaig 

4 5 6

Família amb la Mola al fons.

Nens lliurant la carta als Reis Mags.

Família reunida davant del portal de casa.

Brindant amb cava.

7
8
9

10

Una de les primeres famílies arribades a Castellar.

Joves de Lahiguera.

“Higuereños” a la Festa Major de Castellar.

Casament a l’Església Parroquial de Sant Esteve.

Diada de la Festa del Ram a Castellar.

Escena familiar.

1
2
3
4
5
6

Pàgina següent:
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tenir la disjuntiva de si marxar a Lahiguera o quedar-me 

a Castellar”, explica Mercado, que no va dubtar a gens a 

quedar-se al municipi vallesà on va entrar a treballar a la 

Fàbrica del Vidre, lloc on encara continua treballant.

La majoria d’aquesta segona tongada d’higuereños, en 

arribar a Castellar, es va concentrar en zones concretes del 

municipi. Els primers espais d’ocupació d’aquests nous im-

migrants se situen a l’entorn dels carrers de l’Ermot i Sant 

Sebastià, a la vora del torrent de Canyelles. Després, molts 

dels immigrants van anar a viure als carrers de Lleida, 

Girona, Anselm Clavé i l’avinguda de Sant Esteve.

L’enyorança de Lahiguera

Qui més qui menys, totes les persones originàries de 

Lahiguera que viuen a Castellar encara tenen família a 

la població andalusa. La Manuela encara té una cosina 

que hi viu, la germana de la Paquita, la Cristina, passa 

temporades a Lahiguera després que ella i el seu marit 

s’hagin jubilat del restaurant que portaven, i Patricio 

encara hi té els nebots i la sogra. Des que és a Caste-

llar, la Manuela ha estat tres vegades a Lahiguera. La 

sensació que molts higuereños que viuen a Castellar 

experimenten després de molts anys es podria resumir 

així, segons ha explicat Mercado: “Arriba un moment on, 

durant molts anys, el teu cor i la teva ment estan en 

el teu lloc d’origen. Amb el pas del temps, t’integres 

al teu lloc d’arribada”. Quan passa encara més temps, 

el que pot passar és que “et sentis més a gust a la 

terra d’acollida que al teu poble d’origen, que potser 

el veus més estrany”.

Els records que molts dels higuereños tenen del seu 

poble natal és que és un poble blanc i que ha anat evo-

lucionant en serveis i en la millora dels habitatges en ge-

neral. Sempre tindran Lahiguera en el seu cor i recordaran 

l’encant del poble que els ha vist néixer.

TEMA DEL MES

7

8

9

10
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TEMA DEL MES

Florencio José Morales Lara
Alcalde de Lahiguera

Montse Gatell
Alcaldessa de Castellar del Vallès

Castellar – Lahiguera, l’amistat entre dos municipis

Castellar del Vallès i Lahiguera es van agermanar oficialment el passat mes de maig. La festa que es 
va organitzar va ser, de fet, un reconeixement a un agermanament real que, a la pràctica, és vigent 
des de fa molts anys. Les dues poblacions mantenen uns vincles de relació molt estrets atès que molts 
convilatans i convilatanes són nascuts o tenen les seves arrels a Lahiguera.

La història d’amistat entre Castellar i Lahiguera és un exemple del que va passar a mitjan segle XX a molts altres 
municipis catalans. Catalunya va convertir-se en la terra d’acollida de moltes persones procedents d’altres llocs de 
l’Estat espanyol. El fenomen migratori va propiciar des de llavors un fenomen curiós: i és que es que poden formar 
molts “binomis” entre municipis catalans que rebien habitants i municipis del sud d’Espanya d’on provenien. 

El binomi sorgit entre Castellar i Lahiguera és una demostració d’enriquiment en la diversitat. I això 
no s’ha d’oblidar, perquè avui també el nostre país és la terra d’acollida d’un altre tipus de migracions. 
Lahiguera és un lloc de parada habitual per a tots els castellarencs que viatgem per la província de Jaén 
i Castellar ho és per a tots aquells higuerenyos que vénen a Catalunya.

Ara hem pogut viure un moment històric perquè s’ha oficialitzat una relació, després d’algun intent fallit. Això 
és molt important, però no ho són menys les relacions familiars i d’amistat que han sorgit entre la ciutadania de 
Castellar i Lahiguera i que encara poden anar a més. Aquest ha estat el veritable sentit de la festa.

Lahiguera - Castellar, un lazo de amistad reforzado

Ante el acontecimiento histórico que se ha producido en el municipio de Lahiguera, donde se ha llevado a 
cabo el Hermanamiento entre el municipio de Lahiguera y Castellar del Vallés, es para mí un honor haber 
podido realizar el Hermanamiento entre estos dos pueblos a los cuales les unen lazos de amistad.

En los años 60, un número importante de  higuereños tuvieron que emigrar hacia el pueblo vecino 
de Castellar del Vallés debido a los malos tiempos que azotaban nuestro municipio. Estas personas se 
encontraron en un municipio desconocido, con gente, costumbres y formas de vida distintas a las que 
ellos se habían educado. Sin embargo, pronto se vieron integrados en este nuevo tipo de vida, todo ello 
gracias a la hospitalidad de sus habitantes. 

Con el paso del tiempo, los higuereños fueron construyendo sus viviendas y formando sus familias en 
Castellar y sus descendientes ya han ido naciendo en el municipio barcelonés. 

Por todo ello, como alcalde y en representación de todas estas personas, aprovecho estas líneas para 
agradecer al pueblo de  Castellar el buen acogimiento que hizo de nuestros familiares y amigos que allí 
se desplazaron en tan difíciles tiempos.

Un fuerte abrazo.
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El pressupost s’amplia 
en 1,� milions

ple ple

El Ple ordinari del mes de març, cele-

brat el dia 28, va aprovar una modifi-

cació dels pressupostos de 2006 de 

1.273.900 euros per fer front a inversi-

ons com la plaça Major i la remodelació 

de carrers i infraestructures. La mo-

dificació incorpora partides de diners 

que van sobrar del passat exercici, 

suplements de crèdit i generacions de 

crèdit derivades de la venda de terrenys 

i per aportació d’altres entitats. La 

regidora de l’Àrea de Territori, Gem-

ma Perich (CiU), va apuntar que amb 

la modificació “mantenim l’equilibri 

d’inversions sense augmentar el deute 

sobre el municipi”. En aquest sentit, 

el regidor de l’Àrea Econòmica, Jordi 

Permanyer (ERC), va apuntar que el 

nivell d’endeutament de Castellar a la liquidació de l’exercici de 2005 va ser del 

82,61% quan a la del 2004 el percentatge era superior al 87%. 

La regidora del PSC Rosa Massot va justificar el vot en contra del seu grup 

municipal dient que “tot i disposar de diners que van sobrar del passat exercici, 

es prefereix vendre terrenys disponibles a Can Bages” enlloc d’esperar-se i “fer-

ho en un moment que potser els terrenys valdrien més”. Massot també va criticar 

“l’espectacular augment” de l’arranjament de carrers i places a poc més d’un any 

de les eleccions. L’alcaldessa de Castellar, Montse Gatell (CiU), va replicar-li que “no 

deixarem de fer coses perquè s’acostin les eleccions”. El portaveu d’ICV-EUiA, Xavier 

Garcia, va explicar que “no veiem gens bé la venda de terrenys de Can Bages”. 

Garcia va afegir que, en el seu moment, “ens vam oposar a la plaça Major i ara ens 

hem de vendre part del patrimoni”. La modificació del pressupost va ser aprovada 

per 10 vots a favor –CiU i ERC- i 6 en contra, els del PSC i ICV-EUiA.

Un altre dels punts de l’ordre del dia del Ple era l’aprovació del Consorci Co-

marcal de Promoció Econòmica. Aquest organisme suposa un nou model de gestió 

descentralitzada de polítiques actives d’ocupació, que respon als principis de coo-

peració público-privada, dimensió territorial i seguretat jurídica. La proposta va ser 

aprovada per unanimitat per tots els grups. 
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ple ple

Un altre dels temes que es van abordar a la sessió ple-

nària va ser la modificació del reglament i l’ordenança fiscal 

del Centre de Serveis del Pla de la Bruguera tenint en compte 

l’ampliació de l’espai que  “ha suposat una major complexitat 

de funcionament i de gestió, així com un increment de les 

despeses que cal reflectir a l’ordenança fiscal”, va assegurar 

el regidor de l’Àrea Econòmica. Així,  el preu del lloguer dels 

17 locals del Centre de Serveis varia en funció del nombre de 

metres quadrats, amb una forquilla que va des dels 180 euros 

al mes per un local de 18,5 m2  als 340 pel local més gran, 

de 34,8 m2. El regidor socialista Jordi Carcolé va argumentar 

l’abstenció del seu grup dient que l’aplicació de les tarifes res-

ponen “a una manca de previsió” de l’Equip de Govern ja que 

l’ampliació del Centre de Serveis es va completar a l’octubre i 

ja es podia haver inclòs la nova ordenança aleshores. Perma-

nyer va contestar que l’ordenança s’aprova ara perquè “està 

vinculada el més exacte possible a la dimensió de l’espai i a 

l’entrada en funcionament de totes les dependències”.

El Ple va finalitzar amb la lectura de 

dues propostes, consensuades per tots 

els grups municipals. La primera, que 

va ser llegida per portaveu d’ICV-EUiA, 

feia referència al 75è aniversari de la 

II República i proposava, entre d’altres 

qüestions, “condemnar l’aixecament 

militar del 18 de juliol de 1936 i fer 

un acte d’homenatge als polítics re-

publicans que van ser perseguits pels 

seus ideals”. L’altra moció, que va ser 

llegida pel portaveu d’ERC, dóna suport 

als treballadors i treballadores de Ràdio 

4 i TVE Sant Cugat, davant el pla de 

viabilitat de l’ens públic que suposa la 

desaparició de la històrica emissora i la 

reducció a 30 minuts de la programació 

de TVE a Catalunya.
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ple ple

Durant la sessió plenària del 25 d’abril es va aprovar una 

modificació del Pla general referent a la normativa d’aparca-

ments, deguda a l’augment del parc automobilístic que hi ha 

hagut al municipi els darrers anys i que ha provocat que les 

previsions de reserva de places d’aparcament en els edificis 

que preveu el vigent Pla general resultin insuficients. L’Equip 

de Govern va aportar al Ple el text refós d’aquesta modificació, 

que “inclou les al·legacions de la Comissió d’Urbanisme de 

Barcelona”, com va explicar Gemma Perich (CiU), regidora de 

Territori. Jordi Carcolé, regidor del PSC, va dir que “no ens 

agrada el redactat final, i hi trobem a faltar coses com el 

nombre de places d’aparcament reservades per a les escoles 

del municipi”. La modificació es va aprovar amb els vots a 

favor de CiU i ERC. ICV-EUiA i PSC es van abstenir.

Aparcaments i aigües 
residuals, entre els
temes del Ple d’abril 

Amb els vots a favor de l’Equip de 

Govern i d’ICV-EUiA es va aprovar tam-

bé una nova ordenança municipal per 

al control de la contaminació i consum 

de les aigües residuals. Perich (CiU) va 

especificar que les novetats que inclou 

la nova ordenança són “la previsió de 

la possibilitat d’un concurs futur per-

què hi hagi un operador que realitzi 

les obres dels ramals de connexió al 

clavegueram, i el seu posterior man-

teniment, i la millora del control dels 

abocaments industrials”. Jordi Carcolé 

(PSC) va dir que “és una ordenança 
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molt tècnica”, mentre que Xavier Garcia, d’ICV-EUiA, va declarar que “és una or-

denança que permet fer bastant joc i portar a terme amb ganes i imaginació una 

política mediambiental”. Garcia va afegir que “seria important que l’Ajuntament 

pogués fer plans d’execució que permetin fer complir aquesta ordenança”. Els 

cinc regidors socialistes es van abstenir en la votació, i l’Equip de Govern i ICV-

EUiA van votar a favor de la nova ordenança.

Un altre tema portat al Ple municipal va ser el nou reglament de funcionament 

de la Biblioteca Municipal Antoni Tort, l’aprovació del qual es va produir amb els 

vots a favor de CiU, ERC i ICV-EUiA i l’abstenció del PSC que, a través d’Ignasi 

Giménez, va exposar que “optarem per l’abstenció, perquè se’ns ha donat la 

documentació amb poc temps per revisar-la”.

En el torn de propostes dels grups municipals, ICV-EUiA va presentar-ne una 

que no va ser aprovada, i que es referia a la presentació pública dels pressupostos 

municipals. Segons el regidor Xavier Garcia, “és tan important que la gent sàpiga 

quin és el pressupost anual com en 

què s’han gastat els diners de l’any 

anterior”. Gatell (CiU) va respondre 

que “votarem que no perquè no és 

necessària una nova proposta sobre 

una cosa que ja fem”.

Abans de començar el Ple, l’al-

caldessa, en nom de tots els grups 

municipals, va llegir una declaració 

institucional que condemnava qualsevol 

tipus de violència.

Moments abans de la presentació 

de les propostes dels grups municipals, 

el Ple es va interrompre uns minuts 

quan membres de la Plataforma Ciu-

tadana Castellar contra el Feixisme 

van entrar a la sala per repartir un 

document on especificaven deu me-

sures urgents per fer front a la situa-

ció del municipi.  La Plataforma havia 

convocat una concentració davant de 

l’Ajuntament per demanar una actuació 

més contundent de les administracions 

en els casos de violència de caràc-

ter feixista i racista. D’altra banda, el 

PSC va presentar una proposta sobre 

seguretat ciutadana que finalment no 

va prosperar. Es van comptabilitzar 5 

vots a favor del PSC, 10 vots en contra, 

els de l’Equip de Govern (ERC i CiU) i 

l’abstenció d’ICV-EUiA.
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La bústia

La Bústia del Lector és l’espai de 
la revista CASA DE LA VILA obert a 
l’opinió de la ciutadania. Els textos 
no poden excedir les 20 línies. És im-
prescindible que indiquis el teu nom, 
adreça, telèfon i número de DNI. La 
revista es reserva el dret a no publi-
car aquelles cartes que es considerin 
que atempten contra la dignitat de 
les persones o institucions.

comunicacio@castellarvalles.org

Cada matí haig d’agafar el cotxe per 

anar a treballar. Malauradament, haig 

de marxar de Castellar perquè treba-

llo a Sabadell. Surto amb el suficient 

temps com per estar a l’hora a la 

feina i ja compto que em trobaré amb 

embussos a la B-124 com cada matí. 

El que no puc saber mai, i, per tant, 

no puc fer una ruta alternativa per 

estalviar-me’l, és el pas del camió de 

les escombraries que moltes vegades 

col·lapsa el centre del municipi al 

matí amb la consegüent pèrdua de 

temps. A més, per acabar-ho d’ado-

bar, al camió de les escombraries s’hi 

suma el que neteja els contenidors 

de paper. Em pregunto ja que les au-

toritats ens recomanen tirar la brossa 

a partir de les set del vespre, si no 

seria possible que el camió de les 

escombraries passés també a partir 

del vespre. D’aquesta manera, no 

interferiria tant en el trànsit.

Carles Ferrer

Campanya preventiva contra la
proliferació del mosquit tigre

La Generalitat de Catalunya, mitjançant els departaments de 

Medi Ambient i Habitatge i de Salut, i la Diputació de Barcelona 

treballen conjuntament amb els consells comarcals del Baix 

Llobregat i del Vallès Occidental, per prevenir l’expansió del 

mosquit tigre (Aedes albopictus). Aquest mosquit procedent 

del sud-est asiàtic va aparèixer a Catalunya l’estiu del 2004.

L’Ajuntament de Castellar del Vallès s’ha adherit a aquesta 

campanya preventiva, de manera que si un ciutadà detecta 

l’aparició d’aquests insectes al seu domicili o a la via pública 

cal que s’adreci a l’Oficina 21 (passeig de Tolrà 1, 2n pis) o bé 

que n’informi al telèfon 93 714 40 40 o a través del correu 

electrònic oficina21@castellarvalles.org. D’altra banda, en cas 

que algun veí pateixi la picada d’un mosquit tigre cal rentar i 

desinfectar la zona de la pell afectada, i en cas que persisteixin 

les molèsties consultar el metge de capçalera. 

L’Ajuntament de Castellar ha distribuït material informatiu 

entre la població sobre les característiques del mosquit tigre, un 

insecte que no és perillós, però si força molest, per les picades que 

produeix. Actua a primera hora del matí i abans de fer-se de nit. 

El seu hàbitat natural són els forats dels arbres o petites masses 

d’aigua estancada, com poden ser bidons, gerros, plats de testos 

o cubells, sempre en medis propers a la presència humana. 

Recordeu que per a més informació i consells podeu trucar al 

telèfon d’atenció ciutadana 012 o bé al de Sanitat Respon 24 hores: 

902 111 444 o també podeu consultar les pàgines web www.gencat.

net/salut, www.mediambient.gencat.net i www.castellarvalles.cat.
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a l’entorn de la mobilitat i accessibilitat al casc urbà
Grup Municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya

Hem de continuar impulsant un canvi cultural i d’hàbits, per avançar cap un major respecte a les persones. En 
aquest sentit estem aplicant les recomanacions del Pla d’accessibilitat en l’obra nova.  Alhora estem adaptant 
el municipi seguint l’esmentat Pla. No amb la rapidesa que voldríem, és cert, però avui progressem, sense fer 
passes enrere. Alhora ens cal fomentar la mobilitat a peu i en bicicleta, fet que requereix un major respecte  
per part dels conductors: no aparcar a les voreres, no excedir la velocitat permesa, que hem reduït a un màxim 
de 40 km/hora... Objectiu: la seguretat; alhora hem de fer complir les normes eficientment, si cal aplicant 
sancions i executar reformes urbanístiques que prioritzin els vianants i les bicicletes: passos zebra elevats, 
carrers de vianants o  de prioritat inversa i carrils bici segregats quan sigui possible... En això estem.

Francesc Deu

volem un consell de comunicació
més pluralitat als mitjans de comunicació públics

Dos dels grups de l’oposició, PSC i ICV-EUiA, volem que es constitueixi un òrgan de participació que tindria 
com a principal objectiu vetllar per l’objectivitat i la pluralitat dels mitjans de comunicació públics. Des de 
l’estiu del 2003 vam proposar a l’Equip de Govern el disseny d’aquest consell, on hi hauria representació 
dels grups municipals, associacions, publicacions locals i castellarencs que treballen en l’àmbit de la comu-
nicació. Per a més inri, el mateix pacte de govern entre CiU i ERC, en el seu punt 3.a, parla de crear una 
comissió de seguiment dels mitjans locals. Durant el 2005 les reunions per avançar en aquest sentit han 
estat escasses. L’última va tenir lloc el passat juny i va tractar únicament de si un article crític amb la línia 
editorial de la revista escrit per ICV-EUiA s’havia de publicar al CASA DE LA VILA. Com a mesura de protesta 
per la contínua falta d’objectivitat i pluralitat i fins que aquest consell no es constitueixi els grups del PSC i 
d’ICV-EUiA només publicarem aquest text.

Ignasi Giménez

Grup Municipal Iniciativa per Catalunya Verds - Esquerra Unida i Alternativa

Grup Municipal Socialista

Xavier Garcia

Montse Gatell

lahiguera, ha estat un plaer
Grup Municipal de Convergència i Unió

Ha estat un plaer poder visitar el municipi de Lahiguera amb motiu de l’agermanament d’aquest municipi de 
Jaén amb Castellar del Vallès. Ha estat un plaer perquè vam compartir una diada fantàstica, plena d’emocions i 
retrobaments i perquè es van estrènyer els llaços ja existents entre les dues poblacions.

Els agermanaments són tots simbòlics, però en el nostre cas, aquest és un símbol que toca molt de prop 
uns quatre-cents ciutadans i ciutadanes de Castellar originaris de Lahiguera. El símbol pren, per tant, una 
dimensió molt real i molt propera.

A tots, als d’aquí i als d’allà, hem d’agrair-los que fessin, del 27 de maig de 2006, un dia tan i tan especial.
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ENTREVISTA
Jordi Permanyer
“Des del govern podem incidir
més en la vida de la gent”

En què es nota la presència d’ERC a l’Equip de Govern?

Com que CiU no té majoria absoluta aquest pacte de govern ens 

permet ser molt més decisius i aportar les nostres idees i portar a terme 

l’execució de pràcticament la totalitat del nostre programa de govern. La 

nostra prioritat són les persones i entenem que l’Ajuntament ha de ser  

eficaç, àgil i pròxim als ciutadans i evidentment ha d’estar al seu servei i 

en aquesta línia les aportacions que fem des d’ERC són molt significatives. 

La manera de fer d’ERC encara es nota molt més en aquelles àrees que 

portem nosaltres directament.

Tot i que estem a un any de les eleccions, es podria aventurar a 

dir que es reeditarà el pacte que actualment tenen les dues forces 

polítiques?

El nostre objectiu és construir un futur millor per als castellarencs i 

castellarenques i tenim molt clar que ho podem fer amb més garanties 

d’èxit des del govern, però això no vol dir que hi vulguem ser a qualsevol 

preu. La relació amb els nostres socis de govern és bona, es debaten 

les coses i es prenen les decisions de manera consensuada. La valoració 

Jordi Permanyer va néixer a Cas-
tellar del Vallès el 19�9. Milita 
a ERC des de 1991 i ha estat 
conseller nacional i president 
comarcal de la formació. Actu-
alment forma part del Comitè 
Executiu comarcal d’ERC i és 
vicepresident del Consell Co-
marcal del Vallès Occidental. 
Regidor portaveu del Grup Mu-
nicipal d’ERC a l’Ajuntament de 
Castellar des de 1991, és ara 
segon tinent d’alcalde i respon-
sable de l’Àrea Econòmica. Ha 
fet els estudis de batxillerat i 
de banca i professionalment és 
treballador de banca. Ha estat 
membre fundador de la colla 
de Geganters i de Diables de 
l’Esbart Teatral. Ha participat 
en diverses obres de teatre de 
l’Esbart Teatral, va jugar a fut-
bol amb la Unió Esportiva Caste-
llar i va ser atleta i entrenador 
del Club Atlètic Castellar. Quan 
té temps lliure, li agrada fer 
excursions i caminades per la 
muntanya.
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que fem del pacte per aquesta legislatura amb CiU és positiva, si es 

continués amb aquesta línia, per què no? Ara bé, parlar de pactes 

per a la propera legislatura penso que és prematur i aventurat.

El projecte de la plaça Major pot suposar el salt cap endavant 

en la modernització de Castellar?

La remodelació de la plaça Major representa la transformació 

més important que s’ha fet mai al centre històric de Castellar, tant 

pels equipaments que hi aniran i la seva repercussió social com per 

la inversió econòmica que representa i sense cap mena de dubte 

suposarà un salt de qualitat endavant per a Castellar. La plaça tornarà 

a ser el centre neuràlgic de la nostra vila.

Per la seva situació, el municipi té una forta dependència 

comercial de Sabadell. Quina solució hi ha per invertir aquesta 

tendència i que la gent compri més a Castellar?

No hi ha una solució màgica per invertir aquesta tendència i 

som conscients que a Castellar encara hi ha una manca d’oferta 

important, per això estem treballant conjuntament amb l’Associació 

de Comerciants  (ACC) en diferents aspectes per potenciar el comerç 

i que la gent es quedi a comprar a la nostra vila. La plaça Major i 

els carrers del seu entorn han de ser el principal efecte arrossegador 

comercial.

De quin projecte o iniciativa d’aquesta legislatura n’està més 

content personalment?

Jo no en destacaria cap en concret perquè hem obert moltes 

noves vies i maneres de fer i totes tenen la seva importància, 

des de procurar solucionar els petits problemes del dia a dia dels 

ciutadans fins a les grans obres com la plaça Major, passant per 

les millores en la gestió de l’Ajuntament, la facilitat per pagar 

els impostos i la implantació de nombroses bonificacions per 

diferents col·lectius, per posar només alguns exemples.

Què es pot fer perquè les persones nouvingudes se sentin més 

implicades a la vida social de Castellar?

Les persones nouvingudes a Castellar se senten atretes per 

la nostra situació privilegiada dins de la regió metropolitana, aquí 

encara s’hi està tranquil, es pot gaudir de la natura i gaudir de les 

nombroses activitats que s’organitzen. Sempre dic que Castellar té 

molts tresors preuats que val la pena viure i conservar.

El gran dèficit d’infraestructures que pateix Castellar fa que 

els camions i vehicles que van o surten dels polígons tardin molt 

a fer el recorregut. Quina solució s’hi pot aportar?

La mobilitat en els polígons industrials, tant laboral com de 

mercaderies, no es soluciona només amb més infraestructures. 

Aquest és un problema de difícil solució sinó canviem tots 

plegats el “xip”. Des de l’Ajuntament estudiem alternatives 

per afavorir la mobilitat com la introducció de bonificacions 

en els impostos per aquelles empreses que posin transport 

col·lectiu pel desplaçament dels seus treballadors.

Quina postura té respecte al Quart Cinturó?

Si algú espera el Quart Cinturó per solucionar tots els pro-

blemes de mobilitat que patim, s’equivoca de totes totes. El 

Quart Cinturó està concebut com una via d’alta velocitat i llarg 

recorregut que no donaria solució a aquests problemes i a més 

destrossaria un territori que ja tenim prou malmès. En lloc de 

construir el Quart Cinturó, penso que s’ha de potenciar més el 

transport públic (per carretera i ferrocarril) i fer un sistema de 

rondes de circumval·lació de les poblacions i polígons industrials 

enllaçades entre elles, sense descartar la construcció d’alguna 

nova carretera però de dimensions molt més petites.
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Valoració positiva de les 
obres d’accessibilitat als 
carrers de Castellar

territori territori

La Fundació ONCE ha fet una valoració positiva de les obres de supressió de barreres 

arquitectòniques que s’han fet els darrers anys durant la remodelació d’alguns carrers 

del nucli antic de Castellar amb la transformació en plataforma única d’algunes vies 

i la remodelació de voreres i la construcció de guals per a vianants.

L’Ajuntament de Castellar va signar al maig de 2003 un conveni amb l’IMSER-

SO i la Fundació ONCE per executar les obres d’accessibilitat en tot un seguit de 

carrers del centre per les quals va rebre una subvenció de 183.434 euros. Es va 

actuar als carrers de l’Església, Sant Josep, Caldes, Sant Miquel, Clavé, Major, 

Fàbregues, Roger de Llúria i la ronda Llevant.

Al desembre de 2005, un tècnic del grup d’avaluació tècnica enviat per la 

Fundació va visitar les intervencions realitzades. L’equip tècnic va comprovar 

que totes les intervencions realitzades són positives, perquè molts carrers del 

municipi s’han convertit en practicables. Tot i que s’han detectat mancances en 

La directora territorial de l’ONCE, Teresa Palahí

presentant l’informe d’accessibilitat amb

l’alcaldessa Montse Gatell i la regidora Gemma Perich.
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algunes de les actuacions ja fetes, l’alcaldessa de Castellar, 

Montse Gatell, va destacar en la presentació de l’informe de 

l’ONCE que aquestes s’aniran esmenant. La directora terri-

torial d’ONCE a Barcelona, Teresa Palahí, va destacar que, 

tot i que no sempre és possible trobar solucions als temes 

d’accessibilitat, “amb imaginació, ganes i bons professionals 

es pot trobar una via adequada”. 

El projecte ha permès eliminar les barreres arquitec-

tòniques gràcies a l’existència de voreres de poca alçada 

aconseguint una priorització del vianant en front del vehi-

cle i aconseguint una millora dels nivells de seguretat als 

carrers on s’ha intervingut. Gatell va reiterar el compromís 

de l’Ajuntament en “seguir aquesta línia de supressió de 

barreres arquitectòniques”.

Properes actuacions per reduir les barreres 

arquitectòniques al nucli antic 

Els diferents projectes de treball per a la 

millora de l’accessibilitat, que tenen o tin-

dran lloc al municipi en els propers mesos, 

es van presentar a finals d’abril. 

Gemma Perich, regidora de Territori, va 

explicar que “les actuacions es fan a partir 

de la diagnosi del Pla d’accessibilitat de 

l’any 2003”. Entre elles, hi ha la reducció de 

barreres arquitectòniques a la vorera est del 

Passeig, en el tram que va des del carrer de les 

Fàbregues fins al carrer dels Pedrissos. Aquesta 

consistirà en la col·locació de 14 guals de via-

nants a la zona i també a les interseccions del 

Passeig amb tots els carrers que el travessen 

en aquest tram. Les obres, que costaran 82.000 

euros, van començar el dia 3 de maig, i les 

farà l’empresa Movi R-30. L’actuació inclou la 

reforma de la plaça dels Pedrissos.

Per altra banda, l’empresa SBD Pintors ha 

completat l’adaptació dels accessos del pavelló 

Joaquim Blume amb la construcció de rampes 

i l’adequació de les sortides d’emergència. 

L’actuació s’ha aprofitat per fer una nova 

marquesina amb vidrieres, i ha costat 53.000 

euros. Fa dos estius ja es va moure la pista per 

donar més espai a les graderies. Una altra ac-

tuació destacada és l’adequació dels accessos 

al nou pavelló Dani Pedrosa i a la futura sisena 

escola pública del carrer de Sant Feliu, tant pel 

que fa a escales com a rampes.

Altres actuacions previstes en aquest sentit 

a Castellar són, segons ha enumerat Perich, “les 

adequacions del accessos a l’aparcament i a 

l’entrada del tanatori, fer accessibles les dues 

plantes del Casino del Racó i l’ampliació de la 

plaça del Mestre Gelonch convertint-la, a més, 

en un espai practicable”. També s’han de fer les 

rampes de l’Església de Sant Esteve i els guals 

dels carrers de Clavé i Roger de Llúria.

En les darreres setmanes, s’està inter-

venint en un tram del Passeig amb la 

col·locació de 14 guals per a vianants.
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El camp municipal de 
futbol Pepín Valls
tindrà gespa artificial

esports esports

El Ple de l’Ajuntament celebrat el 25 d’abril va aprovar inicialment el concurs per al 

subministrament mitjançant arrendament o leasing de gespa artificial del camp mu-

nicipal de futbol Pepín Valls. Montse Gatell, alcaldessa de Castellar, va explicar que 

“aquest és el resultat d’una demanda reiterada del club, i també d’una necessitat 

que l’Ajuntament fa temps que sap que existeix”. L’alcaldessa va anunciar que es 

preveu que les obres comencin aquest estiu, “per interrompre el menys possible les 

competicions oficials”, i que estiguin acabades al setembre. El Ple del 30 de maig va 

aprovar l’adjudicació del leasing a l’empresa Banco Bilbao Vizcaya Argentaria, després 

que la mesa de contractació valorés favorablement la seva oferta. Tot i que l’import 

màxim de licitació es preveia de 600.000 euros, amb interessos i IVA inclosos, les 

condicions finals preveuen que el preu serà de 345.000 euros més IVA. 

El contracte inclou l’opció de compra transcorreguts deu anys, i per realitzar 

l’operació es compta amb una subvenció indirecta de 200.000 euros de la Diputació 

A partir del proper mes de se-
tembre el camp municipal de 
futbol Pepín Valls disposarà 
d’un terreny de joc de gespa 
artificial. Les obres les farà 
l’empresa Banco Bilbao Viz-
caya Argentaria, i es preveu 
que comencin aquest estiu i 
estiguin enllestides el mes de 
setembre.
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de Barcelona, una quantitat de diners que es destinarà al 

pressupost d’inversions que l’Ajuntament té per suprimir les 

barreres arquitectòniques de la plaça del Mestre Gelonch. Així 

es podrà obtenir un crèdit per poder iniciar l’adquisició per 

arrendament financer de la gespa artificial. Precisament el 

destí d’aquests 200.000 euros de subvenció va ser el motiu 

de l’abstenció del grup socialista a l’hora de votar aquest 

punt en el Ple d’abril. Rosa Massot va dir que “no s’entén 

que aquests diners no vagin a parar a la gespa. No estem 

d’acord amb les formes de l’Equip de Govern”. Massot va 

afegir que “sembla que a l’Equip de Govern li ve la pressa”. 

Jordi Permanyer, regidor d’ERC i membre de l’Equip de Govern, 

va respondre a la regidora socialista que “no hi ha pressa. Es 

fa ara perquè tenim la subvenció, i això 

ens permet posar la gespa a l’estiu i 

així perjudicar el menys possible”. Per 

la seva banda, el regidor d’ICV-EUiA, 

Xavier Garcia, va declarar que “és im-

portant tirar endavant aquesta inversió, 

perquè els equipaments esportius han 

d’estar en bones condicions”.

La gespa sintètica que substituirà 

l’actual sauló es subministrarà i s’instal-

larà en una superfície de 64 x 105 

metres. Les obres inclouran drenatge 

superficial i reg automàtic perimetral, 

a més de l’adequació del perímetre 

exterior del camp de futbol per evitar 

la contaminació del terreny.

La Unió Esportiva Castellar, satisfeta

Des de la Unió Esportiva Castellar, 

s’ha rebut molt positivament la futura 

implantació de gespa artificial al camp 

municipal de futbol Pepín Valls. Com 

ha explicat el president de l’entitat, 

Manel Pérez, “fa temps que s’anava 

al darrere de posar-hi gespa artificial, 

ens convenia molt perquè el terreny 

de joc ja està molt malament i pràc-

ticament no es pot ni regar”. Amb 

aquest nou terreny de joc s’espera 

millorar considerablement les condi-

cions del camp, “si ho podem tenir 

a punt per a la propera temporada 

ens anirà molt bé, perquè és un tema 

principal per als jugadors de totes 

les edats”, ha afegit Pérez.

A l’esquerra imatge actual del camp de futbol i a la dreta una fotografia d’un 

camp de gespa artificial, similar al que podria ser el de Castellar.
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Domini puntCAT al web de l’Ajuntament
Des de principis de maig l’Ajuntament de Castellar del Vallès disposa 

del domini.CAT. L’Ajuntament va sol·licitar aquest domini a través del 

Consorci AOC (Administració Oberta de Catalunya), que subvencionarà 

el preu del domini durant dos anys, així com el certificat de dispositiu 

segur (CDS) associat al nou domini que proveirà l’Agència Catalana de 

Certificació i que té una durada de quatre anys. L’alcaldessa de Castellar, 

Montse Gatell, va demostrar la seva satisfacció per l’objectiu aconseguit 

d’obtenir el domini puntCAT.  El Consorci AOC va signar un conveni amb 

la Fundació puntCAT pel qual s’ofereix com a distribuïdor del domini a 

les administracions catalanes, tant ajuntaments com Generalitat. 

Ampliació d’horaris a les piscines d’UBAE
Les piscines del complex esportiu Puigverd, gestionades per UBAE, han 

ampliat l’horari d’obertura de dissabtes, obrint ininterrompudament el 

recinte de 8 del matí a les 20 h. L’ampliació de l’horari, vigent des del 

passat 24 de març, és fruit de les peticions dels abonats que no podien 

fer esport fins al cap de setmana i havien demanat més hores durant 

aquests dies. Durant el dissabte, no es fan activitats dirigides i estan 

oberts els serveis de piscina, la sala de fitness, la sauna i els raigs UVA. 

L’ampliació de l’horari ha comportat la contractació de dues persones: 

un socorrista i un monitor de la sala de fitness.

Nous tràmits relacionats amb el manteni-
ment de la via pública

Dos nous tràmits, relacionats amb el manteniment de la via pública, 

s’han posat en marxa a través del web municipal www.castellarvalles.

cat. Ambdós són gratuïts, i serveixen per alertar la Regidoria de Via 

Pública sobre els diversos desperfectes que la ciutadania observi a 

la vila.  Un dels dos tràmits es refereix a les pintades ofensives que 

es puguin detectar sobre façanes, parets o mobiliari urbà, siguin de 

caire feixista, xenòfob, racista o que continguin insults. També es pot 

comunicar a l’Ajuntament qualsevol incidència o desperfecte que afecti 

el mobiliari urbà.

Torna el servei de sala d’estudi
La Biblioteca Municipal Antoni Tort ha reprès el servei de sala d’estudi 

des del passat 2 de maig. El servei funcionarà de dilluns a dissabte fins 

al dia 30 de juny, excepte els dies 23 i 24 de juny, que estarà tancat 

amb motiu de la revetlla i la festivitat de Sant Joan. L’horari de la sala 

d’estudi serà de 21.00 a 1.00 hores de dilluns a divendres, i dissabtes 

de 17.00 a 21.00 hores. Durant aquest horari, no es prestarà cap servei 

dels habituals de la Biblioteca, com ara préstec o fotocòpies. Tot i això, el 

servei de sala d’estudi disposa d’un espai WI-FI que permet la connexió 

a la xarxa sense necessitat de cables l’ordinador portàtil.
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L’experiència turística de Castellar 
L’Ajuntament de Castellar va participar a finals de març a les jornades 

professionals “Turisme a l’entorn metropolità: paradoxa o realitat” que 

van tenir lloc al Parc Central Barberà/Sabadell. La iniciativa va reunir 

més d’un centenar de professionals del sector turístic, i va esdevenir 

un fòrum de debat i d’intercanvi d’experiències en la gestió de la pro-

moció turística en tots aquells municipis sota la influència de les àrees 

metropolitanes. Castellar va participar en una taula rodona que girava 

entorn del turisme cultural.

Obres de reforma al carrer de Jaume I 
A principis d’abril van començar les obres de reforma del carrer de 

Jaume I. Les obres són el resultat d’un seguit de converses amb els veïns 

de la zona, que al desembre van demanar un seguit de millores per 

reduir la velocitat dels cotxes en aquesta via molt freqüentada perquè 

hi ha dos serveis bàsics com el CAP o el CEIP Joan Blanquer. Les obres 

van consistir en la construcció de dos passos elevats i l’eliminació de 

les bandes sonores existents. A més, s’ha col·locat una nova àrea de 

recollida selectiva d’escombraries tal com demanaven els veïns.

L’exposició “El riu com a fil de la vida” acull 
la visita de �70 alumnes de Castellar
Fins al dia 7 de maig, el Casal Catalunya va acollir l’exposició “El riu com 

a fil de la vida”, per la qual han passat un total de 270 alumnes de les 

diferents escoles i instituts del municipi i grups de l’Escola d’Adults i 

de l’Obra Social Benèfica, a part del públic en general. En la visita es 

mostrava part de l’audiovisual introductori del riu i el seu caràcter me-

diterrani, un repàs general als temes de l’aigua, el paisatge i l’ús social 

i un material pedagògic en el qual es treballaven tots els conceptes 

exposats. D’altra banda, la visita d’adults estava molt relacionada amb 

la història del riu i el seu testimoni de les riuades del 1962.

Nou gual de vianants a la B-1�4
L’Ajuntament de Castellar ha instal·lat un nou gual de vianants a la 

carretera B-124, concretament a l’alçada del carrer de Suïssa. Les 

obres han consistit en la posada en marxa del semàfor de polsador ja 

existent, el pintat del pas de vianants i l’adaptació de les entrades al 

gual sense barreres arquitectòniques. La mesura es posa en pràctica 

per garantir la seguretat dels vianants, sobretot a partir del major volum 

d’activitats de l’Espai Tolrà que comporta que vinguin més visitants de 

fora del municipi. El nou gual també donarà servei als veïns que viuen 

a la zona de Ca n’Olivé. S’aprofita que es fan les obres, per instal·lar 

per sota de la carretera un tub per canalitzar l’aigua del pou de la finca 

del Turuguet al dipòsit de l’Espai Tolrà per reaprofitar-la en el futur pel 

reg de la plaça de la Fàbrica Nova.
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Millora dels
camins forestals

medi ambient medi ambient

De manera regular, l’Agrupació de Defen-

sa Forestal (ADF) de Castellar sol·licita 

cada any una subvenció a la Diputació 

per arreglar i mantenir en bon estat els 

camins principals. L’arranjament i man-

teniment de camins forestals és una de 

les tasques que porta a terme cada any 

l’ADF en matèria de prevenció d’incendis. 

Es tracta d’unes actuacions que faciliten 

Castellar té un terme de 4� 
km², i un �3% d’aquest clas-
sificat com a sòl no urba-
nitzable, la majoria del qual 
és de naturalesa forestal. 
Aquesta circumstància obliga 
a tenir constantment cura 
de la protecció dels camins 
de penetració a les zones 
forestals. A través de dife-
rents ajuts, al municipi es van 
arreglant i millorant molts 
d’aquests camins perquè si-
guin operatius i accessibles 
en cas d’emergència.

l’accés i la intervenció dels bombers en situacions d’emergència per 

incendi. Aquest any, l’ens provincial ha atorgat una subvenció de 

200.000 euros que servirà per millorar el camí del coll de Canyelles 

al torrent del Mal, i el camí que va de la urbanització Aire-sol C fins a 

les Jeies. Les obres es faran a finals d’aquest any. Al gener d’aquest 

2006, a compte de la subvenció atorgada el 2005, s’ha executat el 

camí que va des de les pistes velles d’atletisme fins al carrer de 

Can Riera de la urbanització del Racó. A més s’ha millorat el camí 

d’emergència del Balcó de Sant Llorenç.
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Canvis al capdavant de  l’ADF

A mitjan març, l’ADF de Castellar 

va canviar de president. Ramon 

Casamada, que ostentava la 

presidència de l’entitat des de 

1992, passava el relleu de l’as-

sociació al seu fill Jordi. El nou 

president s’imposa com un dels 

reptes de l’entitat “aconseguir 

nous voluntaris i guanyar en 

eficàcia i idees joves”. D’altra 

banda, el caporal Francesc Al-

tarriba  i el cap dels Bombers 

Voluntaris de Castellar, Josep 

Casajuana, van rebre a principis 

de març a Igualada la medalla 

d’honor de bronze per vint anys 

de servei efectiu que atorguen 

els Bombers de la Generalitat.

A més però, aquest any s’han pogut 

realitzar actuacions extraordinàries, 

gràcies a uns ajuts atorgats per la 

Generalitat que han permès fer un 

repàs en el ferm de 18,5 quilòmetres 

de camins. Els ajuts concedien 600 

euros per quilòmetre. L’Ajuntament 

hi ha aportat 3.150 euros més que 

s’han utilitzat per la compactació de 

la major part d’aquests camins. Dins 

els mateixos ajuts, l’ADF també va sol-

licitar la construcció d’una bassa apta 

per helicòpters a la zona de les Arenes. 

La Generalitat subvenciona el 100% de 

l’import demanat, mentre que l’ADF farà 

front a la desviació final de l’obra.

L’arranjament dels camins forestals 

que porta a terme el Consell Comarcal 

ha permès a una segona actuació fora de les habituals. Arran 

de l’incendi de l’estiu de 2003 a Sant Llorenç Savall i que va 

afectar 4.543 hectàrees, el Consell d’Alcaldes del Vallès Occi-

dental va decidir que el Consell Comarcal havia de realitzar les 

gestions necessàries per millorar la situació i facilitar l’actuació 

dels municipis davant del foc. El Consell Comarcal va demanar 

suport a l’Oficina Tècnica de Prevenció Municipal d’Incendis 

Forestals de la Diputació per elaborar un pla de gestió integral 

de l’espai forestal de la comarca. En el total de la comarca, 

l’actuació d’arranjament de camins compta amb un pressupost 

de 750.246 euros que s’han finançat amb subvencions de la 

Generalitat (PUOSC), de la Unió Europea (FEDER) i de la Xar-

xa de Municipis de Qualitat de la Diputació. L’alcaldessa de 

Castellar, Montse Gatell, va explicar en el decurs d’una visita 

a les obres que s’estan fent al camí de Can Cadafalc que “ens 

congratulem que aquest any es puguin arranjar 33 dels 165 

quilòmetres que té la xarxa de camins rurals i forestals de 

Castellar gràcies al projecte del Consell Comarcal”.



cv
 1

63

�6

El Consell Escolar Municipal va decidir a mitjan maig que 

l’Ajuntament de Castellar presenti al Departament d’Ensenya-

ment de la Generalitat una proposta alternativa a l’ampliació 

a tres línies del CEIP Sant Esteve. La proposta, consensuada 

per l’Ajuntament, l’AMPA del centre escolar i la Federació 

d’Associacions de Mares i Pares d’Alumnes de centres d’en-

senyament públic de Castellar del Vallès (Federació d’AMPA), 

consisteix en el fet que l’Ajuntament posi a disposició de la 

Generalitat uns terrenys municipals per a la construcció de 

la que seria la setena escola pública de la vila. 

També es proposarà a la Generalitat que es realitzin 

al CEIP Sant Esteve algunes millores com l’adequació del 

menjador i el gimnàs mentre es construeixi el nou centre. En 

cas que la Generalitat no executés les obres, l’Ajuntament 

de Castellar, segons va explicar l’alcaldessa, Montse Gatell, 

“faria aquestes adequacions, per tal que no minvés la 

qualitat educativa del centre”. 

L’augment de població que Castellar està experimentant 

els últims anys comporta un augment de demanda de places 

escolars, especialment de P3. La Generalitat va proposar que 

el CEIP Sant Esteve passés a ser una escola de tres línies, 

però tant des de l’AMPA de l’escola com des de la Federació 

d’AMPA i del mateix Ajuntament s’ha constatat que aquesta 

no seria la solució òptima a la situació. Per això, l’Ajuntament 

ha buscat l’opció de cedir terrenys municipals a la Generalitat 

per a la construcció d’una nova escola municipal.

La Comissió Mixta d’Escolarització, que aglutina represen-

tants del Consell Escolar, de les AMPA, de la Federació d’AM-

PA i de la Regidoria d’Urbanisme, està valorant les diferents 

propostes de possibles terrenys on ubicar la setena escola i 

el tercer institut, que ha presentat aquesta regidoria.

El Consell Escolar proposa 
una alternativa a la 3a 
línia del CEIP Sant Esteve

ensenyament àrea econòmica
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El passat mes de maig es va posar en 

funcionament l’Associació d’Empresaris de 

Castellar del Vallès (ASEMCA), una entitat 

que en l’actualitat aglutina 60 empreses i 

que té la seva seu al Centre de Serveis del 

Pla de la Bruguera. 

L’ASEMCA és la primera associació que 

agrupa empresaris del sector industrial i de 

serveis del municipi, representa el conjunt 

del teixit empresarial de Castellar del Vallès 

i té l’objectiu de treballar pels interessos 

comuns de les empreses de Castellar. Les 

línies estratègiques bàsiques de l’Associació 

passen, entre d’altres, per la recerca de mi-

llores en les infraestructures empresarials i 

Neix l’Associació
d’Empresaris de
Castellar del Vallès

millores competitives. L’ASEMCA, que segueix uns plantejaments basats en 

la cerca de l’autosuficiència econòmica i financera, en les actuacions dins 

l’àmbit empresarial i la no competència amb altres entitats empresarials, 

ha nascut amb el suport de l’Ajuntament de Castellar del Vallès.

Precisament, un dels objectius del consistori inclòs dins el Pla d’acció 

municipal 2004-2007 (PAM) era el d’afavorir la creació d’una associació 

d’empresaris. L’alcaldessa de Castellar, Montse Gatell, ha declarat que 

l’objectiu de l’ASEMCA és també “ser una eina vàlida d’interlocució i 

comunicació entre l’Administració i el teixit empresarial”, i ha expressat 

la voluntat de l’Ajuntament de treballar-hi conjuntament. D’altra banda, 

el regidor de l’Àrea Econòmica, Jordi Permanyer, ha dit que l’Ajuntament 

dóna suport a l’ASEMCA, entre d’altres motius, per “la funció social 

que fan les PIME, arrelades i compromeses amb el territori, i el bon 

moment de la seva creació, quan està a punt de començar a funcionar 

el Consorci per a l’Ocupació de la comarca a partir de 2007”.

D’esquerra a dreta, el regidor de l’Àrea Econòmica, Jordi Permanyer;

l’alcaldessa Montse Gatell i el president d’ASEMCA, Eloi Tarrés, en l’acte de presentació de l’entitat.

ensenyament àrea econòmica
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Es presenta la diagnosi 
sobre la qualitat
educativa de Castellar

La Sala de Plens va acollir el 10 de maig la presentació de les 

conclusions de la diagnosi del Projecte educatiu de ciutat (PEC) 

de Castellar. El document, elaborat per la consultora externa 

ICC arran d’un conveni entre l’Ajuntament i la Diputació de 

Barcelona, és “un retrat de la realitat educativa municipal que 

ha de permetre impulsar les polítiques que calgui en aquest 

àmbit”, va explicar l’alcaldessa, Montse Gatell. 

La diagnosi del PEC inclou diverses dades referides a 

Castellar del Vallès des dels punts de vista dels mapes de l’es-

tructura social, escolar, de recursos educatius i de les visions 

sociourbanes i educatives. Alguns punts a tenir en compte des 

de la realitat de l’estructura social, segons s’extreu dels resultats 

obtinguts per la diagnosi, són el creixement continuat de la 

població, a raó de 600 habitants l’any, el fet 

de comptar amb una població jove en edat 

de tenir fills, un nivell d’instrucció superior a 

les mitjanes comarcal i nacional, o la bona 

integració i convivència amb la població es-

trangera, amb uns nivells d’immigració que es 

situen per sota de la mitjana catalana. 

Quant al mapa escolar, la diagnosi cons-

tata que el sector públic escolaritza un volum 

d’alumnat molt superior (74%) al del sector 

privat concertat (26%) i que una part de la 

població està escolaritzada fora del municipi, 

especialment en l’ESO, amb una ràtio de 2,7 
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de cada 10 alumnes. Com a punts favorables 

al respecte es van apuntar la bona integra-

ció lingüística de l’alumnat estranger, que 

procedeix majoritàriament de països llatino-

americans, i una adhesió escolar superior a 

les xifres comarcals i del país, amb un 84% 

de la població que té el graduat d’educació 

secundària. En contra es situen la manca 

d’oferta pública per al tram escolar de 0 a 3 

anys i l’impacte del creixement de la població 

en l’escolarització. 

Alguns dels punts forts relacionats amb el 

mapa dels recursos educatius són l’oferta de 

la Guia Didàctica, la bona tasca d’intervenció i 

seguiment dels infants i joves amb dificultats 

d’aprenentatge (projecte TRIA), el treball en 

xarxa de tots els agents socials i la implica-

ció d’entitats, empreses i comerços en les 

campanyes educatives i provisió de recursos 

educatius. A l’altre extrem es troba la presèn-

cia quasi única de l’administració en temes 

de lleure infantil i juvenil i les mancances en 

formació de disciplines artístiques. 

El mapa de visions sociourbanes i edu-

catives s’ha confeccionat a partir d’un seguit 

d’entrevistes a ciutadans de diferents edats, 

sectors i procedències, que han exposat les 

seves percepcions al respecte. De les 32 

entrevistes que s’han realitzat es desprèn, 

en relació amb la realitat sociourbana, que 

Castellar té una situació privilegiada a l’àrea 

metropolitana de Barcelona, i la bona con-

vivència entre la població nouvinguda i la 

població que fa temps que viu a Castellar. 

Entre els elements desfavorables, s’assenyala 

que es treu poc profit de l’entorn natural, 

que existeix una preocupació pels comportaments incívics i l’oferta 

comercial i d’oci es veu perjudicada per la proximitat de municipis 

com Sabadell. La realitat escolar, per la seva banda, viu un mo-

ment de bona entesa entre les escoles i l’Ajuntament. L’escola és 

a més un espai important  de trobada i de coneixença de l’entorn. 

Més enllà de l’escola, l’educació de les persones es veu afa-

vorida per la renovada vitalitat d’entitats juvenils i una àm-

plia oferta d’activitats per a la gent gran. Com a aspec-

tes negatius, la diagnosi assenyala la pèrdua de força dels 

esplais, la no correspondència clara entre l’esport i l’educació i 

la marxa dels joves a altres municipis durant el seu temps lliure.  

La fase següent del PEC se centrarà en la definició de diferents línies 

estratègiques i de propostes d’actuació.



cv
 1

63

30

Tot i que la mongeta del ganxet és un pro-

ducte originari de les Amèriques, especi-

alment de Mèxic, actualment és un cultiu 

característic del Vallès Occidental, el Vallès 

Oriental i la part alta del Maresme. També 

se’n pot trobar a alguns pobles de la comar-

ca de la Selva, bàsicament Blanes, Fogars 

de Tordera, Maçanet de la Selva i Hostalric. 

Aquest tipus de mongeta es caracteritza, 

entre d’altres trets, per tenir una forma de 

ganxo molt marcada, i per ser un llegum 

molt cremós, de pell imperceptible i gens 

farinosa, unes característiques que li vénen 

donades pel tipus de terreny on es cultiva. 

La mongeta del ganxet apareix citada en la 

literatura per primera vegada a finals del 

segle XIX, cultivada a Castellar del Vallès. 

El 1933 apareix en un llibre sobre cuina 

Cap a la denominació 
d’origen de la
mongeta del ganxet

catalana de F. Agulló. Els últims anys, el producte ha adquirit prestigi i ha 

esdevingut un dels plats més valorats de la gastronomia catalana.  

És per això que a mitjan 2004 es va crear l’Associació de Productors 

de Mongeta del Ganxet del Vallès-Maresme, que presideix el castellarenc 

Ramon Casamada, amb l’objectiu de sol·licitar la Denominació d’Origen 

Protegida (DOP) de la mongeta del ganxet. “D’aquesta manera volem 

protegir el producte autèntic”, ha explicat Casamada. La mongeta del 

ganxet tenia fins aleshores la Denominació Comarcal de Producte Ali-

mentari però, amb la nova reglamentació de la unió europea, va quedar 

abolida i per això es va començar a treballar en pro de la DOP amb l’Escola 

Superior d’Agricultura de Barcelona, el Departament d’Agricultura i la 

Cooperativa Agrària de Sabadell i Comarca, i més tard creant l’Associació 

de Productors de Mongetes del Ganxet. 

La sol·licitud per a la obtenció de la DOP es va presentar al Depar-

tament d’Agricultura de la Generalitat de Catalunya l’abril de 2005, i el 

mes de juliol es va enviar la documentació al Ministeri d’Agricultura. El 

passat 15 de maig el BOE va publicar la sol·licitud de registre de la DOP 

Mongeta del Ganxet Vallès-Maresme, i ara és obert un període de dos 

reportatge reportatge
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mesos per a la realització de possibles al·legacions. Passat aquest 

temps, la sol·licitud arribarà a la Comunitat Econòmica Europea, i 

el procés conclourà d’aquesta manera, tot i que no se sap del cert 

quant de temps passarà fins que es reconegui la DOP.

L’Associació de Productors està fent actualment una tasca de 

divulgació per tal que aquells productors de mongeta del ganxet 

que ho desitgin s’adhereixin a la sol·licitud d’etiquetar el seu 

producte amb la denominació d’origen protegida. Per poder-ho 

fer, els productors implicats hauran de complir el reglament del 

producte, que es troba en fase de redactat. En aquests moments, 

l’Associació està formada per 5 cooperatives i 8 productors. 

La mongeta del ganxet és un llegum que es planta a 

mitjan mes de juliol i que es recull el mes de novembre, “al 

cap d’uns 120 dies”, especifica Casamada. Per  obtenir la 

DOP, el producte s’haurà de cultivar de forma tutorada, és 

reportatge reportatge

a dir, amb una guia “que habitualment és sobretot canya o 

malla”, i en terres vallesanes o del Maresme.

Un dels avantatges que des de l’Associació de Productors 

es troba al fet de disposar de la DOP és que “s’anirà expandint 

el seu coneixement i la seva demanda”, ha dit el president. A 

més, “considerem que és una porta oberta a futurs pagesos 

joves, perquè és un producte que es farà només a unes zones 

concretes i que no és fàcil de manipular”. En l’actualitat, al Vallès 

Occidental només hi ha un 0,5% de la població que es dedica a 

la pagesia, i  té una mitjana d’edat d’entre 55 i 60 anys. 

A nivell del Consorci de Turisme del Vallès Occidental 

s’està treballant en un projecte de gastronomia del Vallès 

per donar a conèixer i promoure el territori. La mongeta del 

ganxet n’és un dels elements destacats, com a producte de 

qualitat i autòcton de la zona. 
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revetlla de sant joan

espai tolrà
castell de focs i ball
a partir de les 22.30 h

23 de juny

Es prepara la Revetlla 
de Sant Joan

L’Ajuntament de Castellar i la Comissió 

de Festes preparen ja les activitats per 

celebrar la Revetlla de Sant Joan de 

2006. Aquesta festa màgica de llum, 

foc i color començarà a les 22.30 hores 

amb el tradicional castell de focs arti-

ficials per donar pas, mitja hora més 

tard, a partir de les 23 hores, a la re-

vetlla. Enguany, el grup que amenitzarà 

aquesta part més festiva de la festa de 

Sant Joan serà l’Orquestra Stigma. El 

ball tindrà lloc a l’Espai Tolrà.

concerts al palau tolrà

jardins del palau tolrà
22 h

caps de setmana de juliol

Nova edició dels
Concerts al Palau Tolrà

Un dels plats forts de la programació esti-

uenca de Castellar són els Concerts al Palau 

Tolrà. Alguns dels estils que es podran 

escoltar en els sis concerts que es faran 

als jardins durant el mes de juliol, seran el 

jazz, les havaneres o la música tradicional 

mallorquina. La primera actuació d’aquest 

cicle serà el jazz de La Vella Dixieland, amb 

la veu de Marian Barahona. En aquesta 

edició també actuaran Quart Creixent, la 

Cobla Orquestra Amoga; Quico, el Célio, el 

Noi i el Mut de Ferreries; Port Vell i Núria 

Piferrer, Toni Xuclà i Psàlite.

xv obert internacional 
d’escacs

espai tolrà
inici de les partides
a les 19 h

del 15 al 23 de juliol

Torna l’Obert d’Escacs
a Castellar

Del 15 al 23 de juliol se celebra el 

15è Obert Internacional d’Escacs. 

Totes les partides començaran  a 

les 19h tret dels dies 22 i 23 que 

serà a partir de les 9.30 h.

Hi haurà premis des dels 1.000 eu-

ros per al primer classificat fins als 

100 pel desè classificat. El torneig 

està organitzat per Club d’Escacs 

Castellar en col·laboració de l’Ajun-

tament de Castellar.
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festa de sant joan

diferents horaris
diferents espais

23, 24 i 25 de juny

Can Carner, a punt per 
la Festa de Sant Joan

nits d’estiu

diferents horaris
diferents espais

nits de juliol

concert de música
d’instruments de vent
al castell de clasquerí

30 de juny
22 h

30 de juny

VIU CASTELLAR

Un any més arriben
les Nits d’Estiu

Durant tot el mes de juliol, els vespres 

i les nits de Castellar del Vallès estaran 

farcides d’activitats, en una nova edició 

de les Nits d’Estiu. Escenaris variats com 

la plaça dels Horts de l’Alemany, plaça de 

Calissó, la plaça de Catalunya, la plaça de 

la Fàbrica Nova, el Palau Tolrà o el carrer 

de Sant Jaume acolliran concerts de di-

versos estils musicals, cinema, sardanes, 

música jove i balls a la fresca, de dimarts 

a dissabte. Enguany, les Nits d’Estiu co-

mençaran el 30 de juny, amb un especial 

al concert al Castell de Clasquerí.

Primer acte cultural al 
Castell de Clasquerí

El passat 19 de desembre, l’Ajuntament 

de Castellar del Vallès i el propietari 

del Castell de Clasquerí, o de Castellar, 

Carles de Fontcuberta, van signar un 

conveni segons el qual el municipi hi 

podrà celebrar un màxim de dos actes 

culturals per any. El primer d’aquests 

actes serà un concert de cambra de 

la Formació de Metall de l’Orquestra 

Simfònica del Vallès, que desplaçarà a 

Castellar la seva secció de vent el pro-

per divendres 30 de juny. L’Orquestra 

interpretarà obres del Barroc al Jazz.

L’Associació de veïns Residencial Can 

Carner ja ho té tot a punt per celebrar 

la Festa de Sant Joan. Enguany un 

torneig de fulbet va inaugurar les ac-

tivitats el passat 3 de juny. Aquestes 

continuaran la mitjanit del dia 23, amb 

una revetlla amenitzada per l’orquestra 

Karamba, i no s’aturaran durant els dies 

24 i 25 de juny. La Festa finalitzarà 

amb un sopar popular i la tradicional 

cantada d’havaneres.
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Exposició homenatge a 
Pepa Beotas

Un dels atractius principals de Firart 2006 
va ser l’exposició “Pepa Beotas, una vida 
dedicada a l’art: 1963-2006”, amb la qual 
es volia retre un homenatge a aquesta 
pintora que va néixer a Vitoria-Gasteiz 
però que viu a la nostra vila des de fa 36 
anys. L’exposició dedicada a Pepa Beotas 
recollia 76 quadres de l’artista, dividits en 
sis etapes de la seva producció.
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L’ÀLBUM

1a Trobada de Plaques de Cava

El 22 d’abril va tenir lloc la 1ª Trobada de Plaques de Cava de 
Castellar, coincidint amb la 12a Trobada d’Intercanvi i el 10è Mercat 
Internacional de Plaques de Cava. Més de dues mil persones van 
acudir a la Trobada, on es podien adquirir diverses plaques amb 
motius castellarencs.

Tres mil visitants a la
6a Mostra Gastronòmica

Isma Prados, conegut pels programes de televisió Cuina per solters 
i La cuina de l’Isma, va ser l’encarregat de donar el tret de sortida 
a la sisena edició d’aquesta cita biennal culinària. L’Espai Tolrà va 
aplegar aquesta mostra, en la qual tretze establiments de la vila 
oferien algunes de les millors especialitats de la cuina local.

Onzena edició de Firart

Unes tres mil persones van visitar la mostra d’art biennal, que es 
va celebrar el cap de setmana de Sant Jordi i va acollir més de 80 
obres ubicades a l’Espai Tolrà i repartides en 48 estands. També es 
va celebrar el 3r Concurs de Pintura Ràpida. El primer premi, de 750 
euros, se’l va endur Antonio Darias, de Sabadell.
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3 4

300 participants a la Ruta 
de les Ermites

El sol i la calor van acompanyar les 300 persones 
que van prendre part el 2 d’abril a la VI Ruta de 
les Ermites, una caminada biennal que prova la 
resistència per muntanya dels participants durant 
49 quilòmetres i que organitza el CEC.

1 2 3 4

Nou cicle de Concerts

L’onzè Cicle de Concerts a la Capella va acollir 
el 12 de maig l’actuació de Gladston Galliza i 
Thomas Clements. Un concert que va precedir el 
de l’Orquestra Àrab de Barcelona, el 19 de maig. Els 
propers dies 2 i 9 de juny tindran lloc les darreres 
actuacions, Hadra de Chaouen i Massada.

XIX Caminada Popular

Unes 470 persones van participar el 14 de 
maig a la 19a Caminada Popular. Un total de 
13 quilòmetres i 930 metres d’itinerari molt 
planer, amb només una pujada forta després 
de passar per l’Àrea d’Esplai de les Arenes, 
camí cap a les Jeies

Aplec de Castellar Vell

El 21 de maig va tenir lloc el 28è Aplec de Cas-
tellar Vell, que va tenir com a plat fort el XXVI 
Concurs d’Arrossaires. La jornada va comptar, 
entre d’altres atractius, amb l’actuació de la 
cobla La Nova del Vallès, i l’animació teatral i 
carro de contes a càrrec de l’Esbart Teatral.

L’ÀLBUM
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Trobada de voluntaris per la 
llengua del CNL de Sabadell

El passat 3 de juny a la tarda les persones 

inscrites al programa “Voluntaris per la llen-

gua” (tant voluntaris/àries com aprenents/tes) 

es van trobar a Santa Perpètua, al paratge del 

castell de Mogoda, de 5 de la tarda a les 8 del 

vespre per tal de fer una celebració lúdica com 

a agraïment a la seva participació en aquest 

projecte comú que es desenvolupa des de 

l’any 2004 a totes les poblacions adscrites 

al Centre de Normalització Lingüística de 

Sabadell, entre elles Castellar del Vallès.

Aquesta va ser la primera trobada d’una 

sèrie de trobades que es preveuen anuals 

i rotatives a les diferents localitats que 

integren el CNL de Sabadell.

Els participants en aquest programa, van 

disposar d’un servei gratuït d’autocar que els va 

passar a recollir per cada població i que els va 

portar a Santa Perpètua. Allà van ser rebuts per 

la Colla Jove de Geganters i Grallers de Santa 

Perpètua i la Queta i van ser conduïts fins a les 

rodalies del castell de Mogoda on van poder 

gaudir d’una visita guiada que va acabar a la sala 

noble del castell on es van fer els parlaments de 

les autoritats i un concert a càrrec de la Coral 

Renaixença amb l’acompanyament de l’Escola de 

Música. Després a l’exterior, es va fer un berenar 

amenitzat per Xarop de Canya, el comiat i final-

ment es va retornar a les poblacions d’origen.

Les persones interessades en el Programa vo-

luntaris per la llengua us podeu adreçar al Servei 

de Català de Castellar del Vallès, c. Església, s/n, 

2n pis, telèfon 93 714 30 43. 

periode voluntari de cobrament
de l’impost de bens immobles (ibi)

termini:
fins al 3 de juliol.

lloc de pagament:
de dilluns a dissabte de 9 a 13 h
a l’ajuntament, passeig de tolrà, 1
o a qualsevol oficina bancària amb
delegació a castellar.

subvenció per a famílies amb infants de
0-3 anys escolaritzats en llars d’infants

a partir de l’1 de març, es poden
sol·licitar els ajuts municipals a les 
famílies castellarenques que escolaritzin 
els seus fills d’entre 0 i 3 anys a les llars 
d’infants. l’ajuntament atorgarà un ajut 
universal anual de 150 euros per infant.

termini per sol·licitar-ho: 
fins al 30 de novembre

lloc: sac (passeig de tolrà, 1)
horari: de dilluns a dijous, de 9 a 18 h
i divendres de 9 a 15 h
més informació i sol·licituds: al sac, a 
totes les llars d’infants del municipi i a
www.castellarvalles.cat

matriculació a l’escola de
música torre balada

matriculació: del 19 al 22 de juny 
 
horaris: de 15.30 a 20 h 
dia 21 de 10 a 13 h i de 15.30 a 20 h 
 
documentació necessària: 
fotocòpia carnet de família nombrosa 
fotocòpia carnet de vacunes 
fotocòpia dni dels pares o de l’alumne/a 
número de compte corrent 
fotocòpia del llibre de família

Més informació a www.castellarvalles.cat
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PROPOSTES

JOVESllegeix
Aquest còmic ha estat editat altra vegada 
amb motiu del 500 aniversari de la publi-
cació de les aventures del cavaller bretó, 
que va crear el valencià Joanot Martorell. 
Aquesta edició, adaptada per Jaume Fus-
ter, la trobareu a la Biblioteca en quatre 
volums separats de les seves aventures: 
Anglaterra, Sicília, Àfrica i Grècia.

Títol_Tirant a Grècia

Editorial_Edicions 3 i 4

Autor_Joanot Martorell

Adaptació_Jaume Fuster   Il·lustracions_Sento

Títol_La ràdio local davant

l’entorn multimèdia

Horari_Dissabte, 1 de juliol 

d’11 a 14 h

Nom_http://www.lahiguera.org

Records i notícies de Lahiguera

sintonitza el 90.1 fm
El dissabte 1 de juliol, Castellar acull 
un seminari de la Federació de Ràdios 
Locals de Catalunya. La trobada, que 
porta per títol “La ràdio local davant 
l’entorn multimèdia” reunirà a Ca 
l’Alberola desenes de representants 
d’emissores municipals de Catalunya i 
l’assemblea anual de la Federació.

escolta
Sibyl Vane és un grup de rock format 
per tres noies, una d’elles la castella-
renca Padi Fuster, que toca la guitarra 
i posa veu a la formació. Aquest mes 
de maig enregistraran el que és el seu 
segon disc que sortirà a la venda la 
pròxima tardor.

Títol_Mermelada de tomate

Contacte_sibylvanegirls@hotmail.com

navega
Castellar ha oficialitzat a finals de mes 
l’agermanament amb el poble de Lahigue-
ra, Jaén. El municipi és present a la xarxa 
amb una pàgina plena de curiositats feta 
per un veí del municipi on es pot repassar 
la seva història, la seva gastronomia, 
diferents estadístiques o fer un cop d’ull 
a les seves festes més populars.

munta’t un estiu al teu gust!

Vine al PUNT:
Programes d’idiomes i treball a l’estranger, 
Campaments, Camps de treball, Colònies, 
Universitat d’Estiu, Cursos de música...

I no t’oblidis de la nostra Viatgeteca !!
Agències de turisme juvenil,
Companyies aèries econòmiques

I el que tu vulguis.

casal d’estiu
per a nois i noies  

Dates: del 26 de juny, al 28 de juliol
Edat: entre 12 i 17 anys
Lloc: IES Castellar.
Activitats: excursions, futbol sala,
jocs de rol, bàsquet o atletisme.
Organitza: Casal de Joves
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AGENDA

juny
16
divendres
concert fi de curs

20 h

A càrrec dels alumnes de

l’Escola Municipal de Música

Sala Blava de l’Espai Tolrà

11
diumenge
teatre

19 h

Impuls

A càrrec de l’ETC

Sala de Butxaca de l’Ateneu

16
divendres
festa de final de 
curs dels joves

22 h

Amb The Beach Party

Espai Firal Tolrà

23
divendres
revetlla de
sant joan

22.30

Castell de Focs

Espai Tolrà

23
divendres
revetlla de
sant joan

23 h

Ball amb l’Orquestra Stigma

Espai Tolrà

17
dissabte
l’hora del
conte infantil

11 h

A càrrec de Mònica Díaz

Secció Infantil Biblioteca

16
divendres
l’hora golfa
del conte

22 h

Contes tel·lúrics

Bar L’Harmònic

16
divendres
concert de
funky-jazz

22.30 h

A càrrec de Blue Tools

Calissó Art

17
dissabte
xerrada

19 h

Taller de diafroteràpia

A càrrec d’Encarna Santos

El Nou Espai

18
diumenge
concert de piano

20 h

A càrrec de Sebastià Soley 

i David Collado

Calissó Art

22
dijous
concert

20 h

Concert piano a quatre mans 

i Orquestra Torre Balada

Calissó Art

25
diumenge
concert de piano

20 h

A càrrec de Sebastià Soley

Calissó Art

30
divendres
concert
22 h

Concert de música

d’instruments de vent

Orquestra Simfònica del Vallès 

Castell de Clasquerí

22
dijous
fi de curs
de teatre

15 h

A càrrec: Arc de Sant Martí

Ateneu, Sala de Petit Format

25
diumenge
ball

18 h

A càrrec de Màxim 2

Sala Blava Espai Tolrà

11
diumenge
concert de piano

20 h

A càrrec de Sebastià Soley

Calissó Art

17
dissabte
jazz

23 h

Pistes de Tennis

Aire-Sol D

18
diumenge
concert

19 h

20è Aniversari de la Coral 

Sant Esteve

Capella de Montserrat



ELS ARTICLES PIROTÈCNICS

Els petards s’han de tirar enmig dels carrers, no es poden 

tirar en marges amb vegetació.

Es recorda que no està permès llançar objectes encesos 

a menys de 500 metres de terreny forestal i, per tant, es 

desaconsella totalment utilitzar articles pirotècnics aeris a 

les urbanitzacions i a les zones perimetrals de les diferents 

zones urbanes del nostre municipi.

Passades les revetlles l’Ajuntament ha de destinar molts 

recursos econòmics i humans a arranjar els desperfectes. És 

per això que us demanem a tots, grans i petits, més civisme 

i respecte per la propietat pública i pels nostres veïns.

LES FOGUERES

Cal demanar permís a l’Ajuntament per encendre qualsevol 

foguera 10 dies abans de la revetlla. El permís haurà d’anar 

signat per una persona que se’n faci responsable.

Al voltant de la foguera hi ha d’haver una franja lliure i 

neta de 25 metres i ha d’estar a 100 metres del perímetre 

del sòl urbà.

Les fogueres han de tenir una dimensió aproximada de 2,5 

metres de diàmetre i 2 metres d’alçada.

Els organitzadors hauran de disposar d’una mànega d’aigua 

per fer front a possibles accidents.

Les fogueres s’encendran entre les 22.00 i les 00.00 hores i 

com a màxim hauran de quedar apagades a les 2 de la nit.

Les fogueres seran revisades uns dies abans de la revetlla 

per personal de la Policia Local, els agents rurals i el cos de 

Bombers, amb l’objectiu d’autoritzar-les amb seguretat.


